

(a) He did not exercise his right of appeal to the High Court against the refusal to him of a Class A (1) permit and

(b) That no objection or difficulty has been raised by the Government of Tanganyika to his applying for and obtaining entry into the Territory, provided he can satisfy the requirements of the Immigration Ordinance and Regulations, and ceases to base his application on a claim of permanent residence.

698th meeting,
4 April 1956.

1376 (XVII). Petitions from representatives of the Washambala (T/PET.2/196 and Add.1 and 2, T/COM.2/L.24)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from representatives of the Washambala concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.2/196 and Add.1 and 2, T/COM.2/L.24, T/OBS.2/16, T/OBS.2/24, T/OBS.2/27, T/L.638),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Recalls* that in its resolution 1091 (XV) of 11 March 1955 it drew the attention of the petitioners to the statement of the Administering Authority that Chief Kimweri Mputa Magogo was elected by an overwhelming majority, strictly in accordance with customary law;

3. *Notes* that the situation is greatly improved and expresses the hope that the petitioners will find the means to reconcile themselves to the existing chief and to work co-operatively with other members of the tribe in the functioning of democratic institutions.

698th meeting,
4 April 1956.

1377 (XVII). Petition from representatives of the Meru Citizens Union (T/PET.2/197)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from representatives of the Meru Citizens Union concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.2/197, T/OBS.2/29, T/L.638),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses the hope* that, in the light of the very substantial efforts which have already been made by the Administering Authority and by the Focsaner estate to meet the land requirements of the people of this locality, the persons concerned will henceforth co-operate with the Administering Authority in making the fullest possible use of such land as is, or may subsequently be, made available to them.

698th meeting,
4 April 1956.

a) Il n'a pas exercé son droit d'interjeter appel auprès de la Haute Cour pour refus d'octroi de permis de la catégorie A (1);

b) Le Gouvernement du Tanganyika n'a aucune objection et ne voit aucune difficulté à ce qu'il demande et obtienne un permis d'entrée dans le Territoire pourvu qu'il remplisse les conditions énoncées dans l'ordonnance et les règlements relatifs à l'immigration et qu'il cesse de prétendre qu'il est résident permanent pour formuler sa demande.

698ème séance,
4 avril 1956.

1376 (XVII). Pétitions des représentants des Washambala (T/PET.2/196 et Add.1 et 2, T/COM.2/L.24)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné les pétitions des représentants des Washambala concernant le Tanganyika, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée (T/PET.2/196 et Add.1 et 2, T/COM.2/L.24, T/OBS.2/16, T/OBS.2/24, T/OBS.2/27, T/L.638),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Rappelle* que, par sa résolution 1091 (XV), du 11 mars 1955, il a appelé l'attention des pétitionnaires sur la déclaration de l'Autorité administrante selon laquelle le chef Kimweri Mputa Magogo avait été élu à une majorité écrasante, d'une manière strictement conforme au droit coutumier;

3. *Constata* que la situation s'est beaucoup améliorée et exprime l'espoir que les pétitionnaires arriveront à se réconcilier avec le chef actuel de la tribu et coopéreront avec les autres membres de la tribu au bon fonctionnement des institutions démocratiques.

698ème séance,
4 avril 1956.

1377 (XVII). Pétition des représentants de la Meru Citizens Union (T/PET.2/197)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition des représentants de la Meru Citizens Union concernant le Tanganyika, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée (T/PET.2/197, T/OBS.2/29, T/L.638),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Exprime l'espoir* qu'en raison des efforts persévérants que l'Autorité administrante et le successeur de M. Focsaner ont déjà déployés pour satisfaire aux besoins de terres de la population de cette localité, les intéressés collaboreront dorénavant avec l'Autorité administrante pour utiliser au maximum les terres qui sont mises à leur disposition ou pourront l'être par la suite.

698ème séance,
4 avril 1956.